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خطیب موقت نماز جمعه تهران اعلام  کرد: 
موافقین و مخالفین FATF بــا این موضوع با 
عصبانیت برخورد نکنند؛ یک طرف به موافقین 
بگوید از دم خائن هستند که این نادرست است 
و طرف دیگر به مخالفین بگوید شــما کشور و 
مشکلات کشــور را نمی شناسید، با عصبانیت 

مشکلات کشور حل نمی شود.
به گزارش ایســنا، آیت الله  احمد خاتمی در 
خطبه های نماز جمعه تهران با اشاره به تصویب

FATF در مجلــس بیان کرد: ایــن لایحه تا 
بخواهد قانون شود دو مرحله دیگر باقی مانده 
است. مجلس که تصویب می کند باید شورای 
نگهبان نیز آن را تصویب کند. اگر مجلســی ها 
قانع شدند که شــدند، اما اگر نشدند به مجمع 
تشخیص مصلحت می رود، بنابر این این قصه 

هنوز تمام نشده است.
وی در ادامه گفــت: این لایحــه نیز مانند 
سایر لوایح مسیر قانونی خود را طی می کند. از 
اینکه فضای کشور را توفانی کنیم، مشکل حل 
نمی شود. از عزیزانی که سرانجام کار در دست 
آن ها است می خواهم به آیه ۱۱۳ سوره هود توجه 
بیشتری داشته باشند. سازمان های بین المللی 
سازمان های قابل اعتماد نیستند. دبیر اجرایی

FATF  به صراحت گفتــه که هیچ تضمینی 
برای خروج ایران از لیست سیاه نیست. حالا که 
تضمینی نیست این طناب دار را به گردن خود 

بیندازیم و خود را خفه کنیم؟!
خاتمی با اشــاره به حواشــی FATFبیان 
کرد: بعضی ها دســت به قلم شدند و می گویند 
نمازجمعه چه کار به این حرف ها دارد. 40 سال 
است که در اینجا نمازجمعه خوانده می شود و 
نمازجمعه به مسائل سرنوشت ساز ملت کار دارد. 
نمازجمعه های ما نمازجمعه های عربستان که 
دستوری است، نیست. ما وظیفه داریم آنچه را 
که مصلحت می دانیم در نمازجمعه بیان کنیم. 
از عزیزانی که اهل قلم نیز هستند انتظار می رود 

اهل نقد منصفانه و محترمانه نیز باشند.
وی در ادامه تصریح کرد: 40 سال پیش این 
ملت دزدهایی را با خفت از در بیرون کرد. دنیای 

استکبار می خواهد از پنجره قوانین بین المللی 
دوباره وارد شــود، مواظب باشید دزدهایی که 
ملت با سیلی آن ها را بیرون کرده از پنجره قوانین 

بین المللی دوباره وارد نشوند.
خاتمی ادامه داد: فردی که از انقلاب و نظام 
می برد یا دعوت به بریــدن می کند، عرفانش 
قلابی و بی اثر است. باید مراقب باشیم به نام سیر و 
سلوک ما را به انحراف نبرند. باید بنده خدا باشیم. 
بندگی باید در محیط خانه خودش را نشان دهد. 
باید احترام و گذشت و همکاری متقابل داشته 
باشیم تا زندگی ها شیرین شــود. امام صادق 
)ع (فرمود که  اگر می خواهیــد به خدا نزدیک 
شوید با هم همدرد باشــید. در شرایط سخت 
زندگی به فکر جیب خود بودن در تضاد با سیر و 
سلوک است. بندگی در عرصه سیاسی آن است 
که حجت شرعی مدار باشیم. و در همه مواضع 
تاکید داشته باشیم که آیا این خدایی هست یا 
نه. باید موضعی داشته باشیم که فردا قیامت از ما 

پرسیدند بتوانیم جواب دهیم.
خاتمی در ادامه با اشاره به رزمایش باشکوه 
اربعین، بیان کرد: رزمایش اربعین جدا رزمایش 
ولایت اســت. این رزمایش، رزمایش بیعت با 
آرمان های امام حسین )ع( اســت و رزمایش 
عملی لبیک یا حسین است. الحمدلله کشور برای 
برگزاری با شکوه این مراسم خوب بسیج شده. 
هم مردم و هم مســئولان در این عرصه تلاش 
دارند و ما امیدواریم امسال نیز مانند سال های 

گذشته شاهد برگزاری باشکوه آن باشیم.
خاتمی در ادامه با اشاره به مشکلات معیشتی 
زندگی مــردم تصریح کــرد: خطیب جمعه 
نمی تواند از کنار مسأله معیشت مردم بگذرد. 
مساله اول کشور حل مشــکل معیشت مردم 
است. این از بدیهیات اســت که همه باید باور 
داشته باشند. درست کردن مسائل حاشیه ای که 
ربطی به زندگی مردم ندارد و تنش درست کردن 
از ناحیه هرکس بد است به خصوص اگر از ناحیه 
مسئولین باشد. مشــکل مردم مسائل جزئی 
نیست. با حاشیه سازی ها مردم را مشغول نکنید. 
راه حل برون رفت از مشکلات توکل بر خداوند 

اســت و در درجه دوم باید به درون نگاه کنیم و 
از بیگانگان قطع امید کنیــم و از رهنمودهای 
ولایت اطاعت عملی کنیم و برنامه ریزی جهادی 

داشته باشیم.
خاتمی خاطر نشان کرد: مشکلات کشور با 
داد و بیداد حل نشده و نخواهد شد. مشکلات در 
فضایی آرام و صمیمی به فضل خداوند حل خواهد 
شد. شما مطمئن باشید که چشم بیداری دارید 
که مدام به فکر حل مشکلات هستند. باید مراقب 
موج سواران بود که می خواهند بر خواسته های 
بحق مردم سوار شوند و آب را گل آلود کنند و از 
آب گل آلود ماهی خیانت و آسیب به نظام بگیرند. 
آدمی بد سابقه که از رسانه آلوده شما را تحریک 
می کند خیر شما را نمی خواهد. الحمدلله ملت ما 
بصیر است و در عرصه های مختلف این بصیرت 

را نشان داده است.
وی در ادامه با اشــاره به اســارت درآوردن 
مرزبانان در میرجاوه بیان کــرد: در این عرصه 
بحمدلله نیروهای امنیتــی و وزارت خارجه و 
نیرو های مسلح خوب وارد عرصه شدند. امیدواریم 
این تلاش ها جواب دهد و بــه همین زودی ها 
مرزبانان عزیز ما آزاد شوند. لکن به نظر می رسد 
که دولت باید به همسایه ما پاکستان تذکر دهد 
که این رسم همسایگی نیست که تروریست ها 
از مرز شما بیایند و از مرز شما بروند و کشور شما 
بشود مقر تروریست ها. باید تلاش بیشتری کنند 
تا دیگر چنین حوادث تروریستی اتفاق نیافتد.

حتی اگر نیاز به همکاری جمهوری اســلامی با 
پاکستان است، باید این همکاری انجام شود تا 

کلک تروریست ها در پاکستان کنده شود.
وی در ادامه با اشــاره به ماجرای خاشقچی 
بیان کرد: این ماجرا به مسأله اول جهان تبدیل 
شده و تاج و تخت آل ســعود را به لرزه در آورده 
است. این جنایت نشان دهنده هویت آل سعود 
است. آل سعود از ۱00 سال پیش همین هویت 
را داشته اند و آل قتل و غارت و جنایت هستند. 
پرونده آن ها در این عرصه بســیار سیاه است. 
امروز دنیا به یکی از این جنایات پرداخته است و 
چشمش را بر سایر جنایات آل سعود بسته است.
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سياست 2

 وقتی مظفرالدین شاه را در پاریس به تماشای 
فوتبال بردند، این ورزش هنــوز این چنین خود 
را با فرهنگ و هنر و اجتماع و اقتصاد و سیاســت 
نیامیخته بود و شــاید هم خان مظفر چشمش به 
دنبال پریرویان پاریس بــود که حوصله اش از آن 
22 مرد دونده به دنبال یک توپ سر رفت و توصیه 
کرد 2۱ توپ دیگر بیاورند و به هر بازیکن بدهند 
تا اینقدر دنبال یک توپ ندوند!  اما ســال ها بعد 
وقتی مارادونا روی یــک بازویش تصویر چه گوارا 
و روی بازوی دیگــرش چهره کاســترو را نقش 
کرد، وقتــی فردریک کانوئه، بازیکن مســلمان 
تیم سویا در جریان بازی های جام حذفی اسپانیا 
)2008-2009( پس از زدن گل، لباس خود را که 
به چهار زبان عبری، عربی، انگلیسی و چینی روی 
آن نوشته شده بود »فلسطین« به نمایش گذاشت 
و وقتی تعدادی از بازیکنان ایرانی در جریان پس 
از دهمین انتخابات ریاست جمهوری با دستبند 
سبز وارد مستطیل سبز شدند، فوتبال دیگر قطعا 

سیاسی شده بود...


